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RaadsNieuws
Vraag blijft hoe een nieuw zwembad te financieren

Gemeenteraad vindt 
zwembad belangrijk voor 
Veldhoven

gemeente

De vurige pleidooien van zes insprekers vóór be
houd van een openbaar zwembad in Veldhoven ble
ken tijdens de raadsvergadering op 21 juni niet aan 
dovemansoren gericht. De gemeenteraad kán een
voudig niet voorbijgaan aan tienduizend mensen die 
in totaal ongeveer 90.000 keer per jaar in de bassins 
van Den Ekkerman plonzen. Maar een nieuw zwem
bad kost de gemeente op jaarbasis wel een half 
miljoen euro extra dan is begroot, en dat tientallen 
jaren lang...

Het met spanning tegemoet geziene raadsdebat over 
de toekomst van Den Ekkerman werd in de raadzaal 
bijgewoond door zo'n 120 zwemliefhebbers en -me
dewerkers. Velen solidair gehuld in oranje shirts van 
zwemvereniging Njord, soms luid applaudisserend. 
Zij zagen een welwillende raad, maar ook een wor
stelende raad. Wethouder Piet Wijman (D66), belast 
met het zwembad-dossier, had een keuzenota aan de 
raad voorgelegd. Hij wil antwoord van de raad: óf de 
in 2015 vastgestelde (financiële) kaders flink bijstel
len òf het zwembad sluiten. Hij kreeg echter vooral 
vragen.

Bal bij het college
Zo vonden meerdere fracties de in het raadsvoorstel 
genoemde optie voor bekostiging van het zwembad, 
verhoging van OZB met 5% met ingang van 2017,'te 
gemakkelijk, te kort door de bocht'. PvdA-steunfrac- 
tielid Johan de Haas riep de wethouder op tot méér 
initiatieven om geld voor een nieuw bad te genere
ren.

Oud én jong kan 
niet zonder bad
Al vijftien jaar komt zij elke maandag naar Den Ek
kerman voor aqua-fitness: Marjon Starrowsky. “Ik 
ben van nature helemaal geen sportfiguur en heb 
die beweging hard nodig. Net als de meeste oude
ren, die trouwens ook komen voor ontmoeting en 
sociale contacten. Daarbij kan ik door de centrale 
ligging mooi een combi maken met de markt of het 
Citycentrum."

Haar retorische vraag 'waar moeten we in vredes
naam naartoe als het bad wordt gesloten' lag ook op 
de lippen van andere insprekers die de accommoda
tie doorlopend gebruiken: 't Zeepaardje, D'n Uitwijk 
en Njord, dat met haar 900 leden een grootgebrui
ker is van het zwembad. "Veldhoven zonder eigen 
water is volstrekt ondenkbaar", meende Arjen Buit 
van Njord. Die vereniging levert niet alleen zwem
en waterpolotalenten af aan PSV, maar verzorgt ook

Willem Hornman (D66) schoot zijn wethouder met
een te hulp. "Als het geld niet uit de OZB mag komen, 
waar wilt u het dan vandaan halen?" daagde hij De 
Haas uit. Die legde de bal echter bij het college. Dat 
deed ook Marionne van Dongen (CDA). "Wat heeft 
de wethouder eigenlijk gedaan om tot een creatieve 
oplossing voor financiering te komen? Desnoods in 
samenwerking met andere gemeenten?"

Twee coalitiefracties (GBV en D66) en de oppositie
fractie VVD speelden eveneens de kaart van de re
gionale samenwerking. Waarom geen nieuw bad bij 
de gemeentegrens, samen met Eindhoven dat immers 
ook zijn Tongelreep sluit, informeerde Gerard Jonkers 
(GBV). Piet Wijman legde uit dat hij dit kaartspel al 
heeft beoefend. "Ik heb in 2015 meermaals over
leg gehad met mijn Eindhovense collega. Dat heeft 
niets concreets opgeleverd." Het bedrijfsleven heeft 
de wethouder niet in de discussie betrokken. "Dat 
draagt al op allerlei manieren bij aan onze welzijn en 
welvaart. Het bouwen van een zwembad voor de ko
mende generaties is ónze verantwoordelijkheid."

'Bouw woningen op deze plek'
VVD-fractieleider Peter Saris had een heel andere op
lossing in gedachten. Hij zag kansen om een nieuw 
zwembad te bouwen zonder extra geld te lenen. Maar 
dan wel op een andere plaats. "Het zwembad staat 
nu op dure grond in het centrumgebied. Verkoop die

De gemeenteraad behoudt graag een zwembad 
in Veldhoven, maar zoekt nog naar de 

financieringsmogelijkheden

de lessen die al tot 19.000 zwemdiploma's hebben 
geleid.

En dan is er nog het 35-man sterke personeel 'met 
passie voor hun vak', waarvoor directeur Minette 
Lommers een vurig pleitbezorger bleek. Wekelijks 
krijgen 500 kinderen zwemles. Jos Blatter, bestuurs
voorzitter van Den Ekkerman, verwees naar de uit
voerige debatten die de raad de afgelopen jaren al 
aan Den Ekkerman heeft gewijd, en vroeg de raad 
met klem om 12 juli eindelijk een besluit te nemen. 
"Dit in het belang van bezoekers en personeel. An
ders zitten we hier over een jaar weer en neemt de 
onzekerheid verder toe."

Voorjaarsnota: geruisloos
De Voorjaarsnota - in andere jaren vaak een politiek 
omstreden opmaat naar de begrotingsbehandeling - 

gaat dit jaar niet voor vuurwerk zorgen. Er 
is door de omvangrijke bezuinigingen een
voudig te weinig ruimte om - zoals CDA- 
fractieleider Gerard Slegers zei - diep te 
ademen. "We zullen voorlopig wel niet uit 
de schuld komen. Jammer is dat de bezui

nigingen op de vier culturele instellingen 
nog steeds niet volledig zijn ingeboekt.

Zo blijven we zaken vooruitschuiven."
Gelukkig kon wethouder Piet Wijman (D66) wel wat 
lichtpuntjes noemen, zoals teruglopende risico's in 
het sociale domein. Met de zorgtransities gaat het 
dus goed. En ook de schuldenlast is iets afgenomen. 
De afvalinzameling loopt naar wens, meldde collega- 
wethouder Nicole Ramaekers (VSA), het wachten is 
op de evaluatie. De Voorjaarsnota 2017 bleek net 
geen hamerstuk, maar zal waarschijnlijk in de raads
vergadering op 12 juli snel zijn vastgesteld.

Veldhoven
Op dinsdag 21 juni vergaderde de gemeenteraad over 
de toekomst van het zwembad, in een raadszaal met 
een volle publieke tribune en zes insprekers. Ook de 
voorjaarsnota en de jaarrekening stonden tijdens deze 
oordeelsvormende raadsavond op de agenda. Met 
'Raadsnieuws' heeft de gemeenteraad van Veldhoven 
een eigen medium. De artikelen bevatten geen letter
lijk verslag, maar een impressie van de raadsvergade
ring. Ze zijn geschreven door een onafhankelijk jour
nalist in opdracht van de gemeente.

grond aan een ontwikkelaar voor woningbouw, ver
koop ook de parkeergarage en bouw met dat geld 
samen met Eindhoven elders een nieuw zwembad."

Hij kreeg Marianne Klaassen (Fractie Klaassen) aan 
zijn zijde, maar niet de wethouder. Die wees op sport
hal Den Ekkerman en wijkgebouw D'n Uitwijk, die 
dan eveneens moeten verdwijnen. "Je moet elders 
grond kopen en wegen aanpassen en dat kost ook 
geld. Bovendien is er een limiet aan de regionale wo
ningbehoefte en we hebben elders (in Zilverackers - 
red.) ook nog bouwgrond liggen." Ook de suggestie 
van Jacob Beens (Samenwerkend Veldhoven) om een 
goedkoper bad met slechts één bassin te bouwen kon 
Wijman direct ontmantelen. "Dat is veel te weinig 
zwemwater om Njord en al die doelgroepen in onder 
te brengen."

Twee rechte bassins volstaan
De voordeligste nieuwbouwvariant die voldoet voor 
Veldhoven is een nieuw 25 meter sport- en wedstrijd- 
bassin en een kleiner 'doelgroepenbad' met beweeg
bare bodem en warmer water. Geen tropisch speel- 
bad meer. Geschatte kosten: 5,2 miljoen euro, alleen 
voor het bad. Extra kosten voor bijvoorbeeld sloop, 
infrastructuur en grond zijn daar nog niet bijgeteld. 
Daarnaast komen de jaarlijkse financieringslasten 
voor de gemeente dan uit op 775.000 euro; een half 
miljoen méér dan in de begroting staat. De beoogde 
structurele bezuiniging op het zwembad wordt daar
mee niet gerealiseerd.
Over het behoud van Veldhovens zwemwater zijn 
alle raadsfracties het eens. Maar zowel college als raad 
zijn het ook eens dat Veldhoven dat extra geld nu niet 
heeft. Dat maakt OZB-verhoging haast on
ontkoombaar. Dat genereert structureel extra 
opbrengsten. Op 12 juli besluit de raad wel
ke kant het opgaat met Den Ekkerman, dat 
hooguit nog een jaar of drie meekan, maar 
feitelijk zwaar verouderd is qua faciliteiten 
en installaties. Hoe het (mogelijke) behoud 
van Veldhovens zwemwater gefinancierd 
wordt, zal pas bij de begroting 2017 
besloten worden.

Beeldvorming 
gemeenteraad op 4 juli
De Veldhovense gemeenteraad komt op maandag 
4 juli bijeen voor een extra beeldvormende raads- 
avond in de raadzaal van het gemeentehuis, Mei
veld 1 in Veldhoven. Deze informatieve bijeenkomst 
is openbaar en begint om 19.30 uur.

Op http://veldhoven.raadsinformatie.nl vindt u via 
de kalender meer informatie over deze raadsavond.

^ Zilverackers Z 'De Drie Dorpen'
Deze extra beeldvormende raadsavond is een vervolg 
op de raadsavond van 12 april jl. waarin de raad is 
geïnformeerd over de ontwikkelingen inzake Zilver
ackers Z 'De Drie Dorpen'. De ontwikkeling van de 
Drie Dorpen is één van de belangrijkste bouwprojec
ten van Veldhoven voor de komende jaren. Tijdens 
de raadsavond van 12 april is toegezegd om de raad 
regelmatig over het onderwerp te informeren. Het 
Ambitiedocument dat door het College van Burge
meester en Wethouders is vastgesteld en de laatste 
stand van zaken rondom de uitwerking van 'De Drie 
Dorpen' worden tijdens deze raadsavond toegelicht.


